

الماجستير المهني في الإدارة الصيدلانية

Professional Master in Pharmaceutical Management

System of Study

Credit Hours System

Duration of Study

Two Years

Degree

Professional Master in Pharmaceutical Management نظام الدراسة

نظام الساعات المعتمدة

مدة الدراسة

عامان

الدرجة

درجة الماجستير المهنى في الإدارة الصيدلانية

برنامج مشترك بين كلية التجارة وكلية الصيدلة

<u>Distinguished Features of Clinical Pharmacy</u> **Program:**

- The "Professional Master in Pharmaceutical Management" is a joint collaboration program between Faculty of Pharmacy and Faculty of Commerce. The staff members of both Faculties are sharing in the teaching and training within the program. The program is presented by the Faculty of Pharmacy and the Department of Biochemistry is the concerned Department.
- Graduates with Bachelor Degree of Pharmacy/Pharmaceutical Sciences or Bachelor Degree of Pharmacy (PharmD), or its equivalent can be admitted to the program.
- The program provides the pharmacist with management skills such as strategic planning, pharmaceutical marketing, drug registration laws, Pharmacoeconomics. health economics. data analysis, accounting, writing reports, hospital pharmacy management, and management, in line with commitment to professional ethics and pharmaceutical legislations in Egypt.

Characteristics of Program Graduates

- The graduates will be qualified with essential skills of administration and its applications in all pharmaceutical fields.
- The graduates will be able to achieve success and continuous development of their capabilities, develop entrepreneurship skills in the field of pharmacy and drug industry, and improve the health services in the society.

السمات المميزة للبرنامج:

- برنامج "الماجستير المهني في الإدارة الصيدلانية" هو برنامج مشترك بين كلية الصيدلة وكلية التجارة، يشترك في تدريسه أعضاء هيئة التدريس بالكليتين، وتطرحه كلية الصيدلة والقسم المختص بالبرنامج هو قسم الكيمياء الحيوية بكلية الصيدلة.
- يسمح للقيد في البرنامج للطلاب الحاصلين على درجة البكالوريوس في الصيدلة (فارم في الصيدلة /العلوم الصيدلية أو درجة البكالوريوس في الصيدلة (فارم دي PharmD) من احدى الجامعات داخل جمهورية مصر العربية أو خارجها أو ما يعادلها.
- يعمل البرنامج على إكساب الصيدلي مهارات الإدارة التي تتطلبها جميع مجالات العمل ومنها مهارات التخطيط الاستراتيجي والتسويق الدواني، بالإضافة إلى الإلمام بقوانين وتسجيل الأدوية واقتصاديات الدواء واقتصاديات الصحة ومحاسبة التكاليف وتحليل البيانات وكتابة التقارير وإدارة المستشفيات وإدارة الصيدلية، في إطار الالتزام بأخلاقيات المهنة والقوانين المنظمة لمهنة الصيدلة في مصر.

مواصفات خريجي البرنامج:

- ا إعداد صيادلة مؤهلين ومدربين على سبل الإدارة وتطبيقاتها في جميع مجالات العمل الصيدلي.
- ٢) يساعد علم إدارة الأعمال الصيادلة في تحقيق النجاح والتطوير المستمر لقدراتهم البشرية والمادية، ويعمل على تنمية مهارات ريادة الأعمال في مجال الصيدلة وصناعة الدواء، ويضيف إلى منظومة الرعاية الصحية وقيمة العمل الصيدلي والخدمات الصحية المقدمة للمرضى خاصة والمجتمع عامة.

